
P ř e j e m e jubilantovi, aby měl v příštich letech odvahu ve vytyčování svých 
dalšich reálných - zaHm ještě neformulovaných - cílů. K tomu ať mu pomáhá při
slovečká „votavovská" houževnatost a pevné zdraví. 

Za jeho žáky a emeritní spolupracovníky 
M. Vojtěchovský. 

Pri-mář 8 u r e š - sedmdesátiletý 

18. března oslavil sedmdesátiny prim. MUDr. Oldřich Bureš. Do řad psychiatrů 

vstoupil iv roce 1947 na psychiatrické klinice prof. Krákory v Hradci Králové, kde se stal 
sekundářem, asistentem a náčelníkem kliniky. Roku 1954 odešel do PL v Havlíčkově 

Brodě, kde pracoval ve funkci primáře 20 let. [ Později, to už jalrn penzista, zde čas od 
času také pracoval.) V árchívech po něm zůstávají tisíce chorobopisů i mnoho zna 
leckých posudků, zpracovaných vždy s pečlivou důsledností jemu vlastní. Nejenže jsou -, 
ale i budou ještě po léta vzorným příkladem pro mladší generace . 

Primář Bureš s přibývajícimi lety neztrácl nic z kouzla osobnosti, sportovní posta
vy - a pevných zásad. V chování vždy pozorný a korektní. Na prvý pohled poněkud 

uzavřený, avšak v kruhu přátel roztomilý společník, poutavý vypravěč, občas i zpěvák 
songů našeho dávného mládí. 

Přejeme Ti, O l d ř i c h u, ještě dlouhá léta k potěše Tvých přátel a k dobru české 

p s y c h i a t r i e. 
S. Stuchlik 

PhDr. Luděk K u bič k a, CSc. - šedesátníkem 

Narodil se v Praze 5. září 1924. Po skončení reálky se (v době války) učil zámeč 

níkem v otcově živnosti. Díky tomu se dostal na studium se zpožděním. S dlouhým 
časovým odstupem na to pohlížíme kladně: byla tu výhoda větší zralosti. 

Jubilant má za sebou 35 let práce: 14 z nich věnoval problematice školních dětí 
jako psycholog v Pedologickém ústavu. 

Od r. 1963 pracuje ve Výzkumném ústavu psychiatrickém. Zde se prvnich 6 let vě

noval neurózám. Od 69. věnuje své zaměření a úsilí téměř výhradně a 1 k o h o 1 o g i i : 
jeho rozhodnutí pro tento úsek psychiatrie považuji za šťastné celkově. Výzkumné cesty 
ho zavedly na protialkoholnl odd. PK v Apolináři, což bylo pro tuto instituci štěstím 

dvojnásobným. · 

K u bič k a jako pedopsycholog vyšel z praxe a věnoval se diagnostice, poraden 
ství a psychoterapii. Už tehdy však začínal s činností vědeckovýzkumnou, jak to doka 
zuje přislušná bibliografie. V tomto jeho pedopsychologickém období imponuje nám 
rozsáhlá činnost osvětová v oblasti péče o duševní zdraví dětí a mladistvých. Svědčí 

o tom nejen desítky přednášek v čs. rozhlase, ale i osvětové články a několik osvěto 
vých knižnich publikací. ,,Psychologie školního dítěte a ;eho výchova v rodině" vyšla 
ve dvou vydáních, ,,Rodina a duševní zdraví dítěte" byla vydána česky i slovensky. 

Během let 1963-1970 se ve VÚPs vypracoval na samostatného vědeckého pracovní 
ka. V současné době je vedoucím vědeckovýzkumného pracoviště sociální · psychologie 
a duševnich poruch a je řešitelem jedné z etap dílčího úkolu SPTR „Prevence závislostí 
na alkoholu u zvlášť ohrožených skupin obyvatelstva". Ve svém výzkumu se zaměřuje 
na otázky primárnť prevence abúzu alkoholu. 
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Za poslednfch 15 let publikoval zhruba stejný počet pracl z okruhu problematiky 
alkohologie. Tomuto svému zaměřen1 věnoval důkladnou přípravu, a to jak studiem, 
tak i účasU na alkohologických konferendch, i návštěvami a studijními pobyty po 
Evropě. Např. v roce 1970, když začfnal s analýzou a hodnocenfm terapeutického sy
stému v Apolináři, navštfvil výzkumná alkohollcká centra ve Švédsku , Norsku, Holand 
sku, NSR, Jugoslávii a Rakousku . 

Ze své výzkumné práce je Kubička znám jako člověk svědomitý, znalý, osvědčený, 
spolehlivý. Při pl'Ipravě výzkumného projektu (i jednánlch s tím spojených) je trpělivý 

a prozfravě opatrný. Pamatuji si, že v létech, kdy probfhal projekt týkajíci se apoli 
nářské instituce, nedocházelo v jeho prfiběhu k žádným komplikacím. Zde měl Kubička 
štěstí také na své nejbližšf spolupracovníky, z nichž bych především jmenoval sociálnf 
pracovnici Pintovou. 

V minulých letech jsem měl příležitost referovat opakovaně - o výsledcfch Kubič 

kovy práce - také v zahraničí, a to v řadě zemí. Byl jsem svědkem zájmu, s j~kým 
qyly přijímány výsledky jeho výzkumu. Obzvláště se těšil pozornosti jeho pr o g no s
t i c ký in d 9 x ústavně léčených ~Ikoholiků, který má zřejmě všeobecnou meziná
rodní platnost. 

Jubilant nejraději přemýšlí, studuje i pracuje o samotě. Přestože tfhne spíše k uzav
řeností, velmi rád se zasměje.( Ve svém neprofesionálním čase se hodně věnuje rodinným 
přfslušnfkúm. Na chalupě tráví nejen volný čas a dovolenou , ale jeho ruce dosvědčují, 
že chalupa od něj dostává vše, co jí patřf. Dávno uplynuly doby, kdy byl jen majitelem 
auta. Už je také zkušeným motoristou. 

Z vlastnl zkušenosti vím, že dr . Kubička umí do výzkumné práce zasvětit i ty méně 
talentované. V tomto směru dokáže své pracovníky vést k výsledkům, které jsou potě

šitelné, neboť jsou jasné a přesvědčivé. 
Za jeho přátele a spolupracovniky, za obec alkohologíckou, i za • ,~be, přeji jubilan 

tovi, aby se muldařílo i nadále nejen ve výzkumu, ale i jinak. 
Jaroslav Skála 
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